



IRENE TING WEI KWANG

MALAYSIA secara strategik menekankan inovasi sebagai penerusi utama pertumbuhan ekonomi. Ini bermakna, inovasi dalam prestasi organisasi menjadi infrastruktur yang diperlukan untuk memfasilitasi peralihan kepada ekonomi berasaskan inovasi.

Sejak kemunculan ekonomi berasaskan pengetahuan pada 1991, negara ini berusaha memperkukuhkan semua sektor ekonomi dengan memberi keutamaan kepada permintaan yang didorong oleh inovasi.

Ekonomi yang berasaskan inovasi menekankan peranan keupayaan dalam pertumbuhan, dengan mamusia sebagai pemacu kreativiti dan teknologi baharu sebagai pemudah cara.

Menurut Indeks Inovasi Global 2023, Malaysia dilihat sebagai sebuah negara yang menyediakan infrastruktur yang diperlukan untuk mengukuhkan inovasi.

Namun begitu, masih terdapat keperluan untuk mempertingkatkan prestasinya bagi mencapai tahap yang diperlukan dan mengukuhkan kedudukan semasanya di tangga ke-36 daripada 132 negara.

Kajian mengenai inovasi menjadi topik yang sangat menarik dalam kalangan akademik dan kerajaan.

Kerana itu, kerajaan melaksanakan pelbagai langkah untuk mewujudkan persekitaran yang kondusif dalam memilih strategi inovatif bagi memacu transformasi ekonomi.

Selain itu, Rancangan Malaysia Ke-11 (RMK-11) memperkenalkan kepentingan inovasi firma untuk alam sekitar yang lestari, diikuti dengan RMK-12 (2021-2025) yang menekankan peranan inovasi terhadap alam sekitar, sosial dan tadbir urus (ESG).

Malaysia secara konsisten telah melaksanakan langkah, dasar dan inisiatif yang sesuai untuk menekankan kepentingan inovasi organisasi dalam mencapai persekitaran serta masyarakat yang lestari.

RMK-11 menekankan amalan ESG dalam organisasi dan firma. Ini adalah langkah strategik untuk mengurangkan pembaziran dan membina hubungan baik dengan masyarakat selaras dengan garis panduan dan peraturan yang disediakan.

Walaupun bagaimanapun, terdapat keperluan untuk

Menyelusuri laluan inovasi ESG mampan di Malaysia



PENERAPAN inisiatif alam sekitar, sosial dan tadbir urus (ESG) di Malaysia merupakan langkah penting dalam memastikan pertumbuhan ekonomi yang mampan dan daya saing negara di peringkat global.

Malaysia kini berada di peringkat awal dalam mengelapasi amalan ESG.

Matlamat untuk mencapai neutral karbon menjelang 2050 merupakan sasaran penting negara, yang diokong beberapa strategi seperti penggunaan tenaga boleh diperbaharui, kawalan bulean terhadap pelepasan karbon, penciptaan bandar-bandar lestari dan pecutan ekonomi hijau. Oleh itu, inovasi organisasi muncul sebagai strategi yang kuat untuk mencapai matlamat ini.

Keperluan ESG dalam inovasi organisasi memberikan kelebihan daya saing, termasuk peningkatan produktiviti, penjimatan kos dan peningkatan reputasi jenama.

Menurut Jabatan Perangkaan, negara ini mencatatkan pamaranan kadar pertumbuhan Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNG) pada 2023, dengan kadar pertumbuhan 3.7 peratus.

Ini mewakili perlambatan berbanding pertumbuhan 8.7 peratus yang dicapai pada 2022.

Perubahan ini selari dengan corak serantau dalam kalangan negara ASEAN, yang turut mengalami perkembangan ekonomi yang lambat pada tempoh sama.

Walaupun bagaimanapun, sumbangan sektor perkhidmatan kepada ekonomi

memberikan kesan positif, dengan sektor perkhidmatan menjadi pemacu utama pertumbuhan dengan pengembangan sebanyak 5.3 peratus.

Prestasi sektor ini diperkuatkan oleh peningkatan operasi dalam subsektor seperti perbankan, insurans dan pelancongan.

Sektor pembuatan pula mengalami penurunan kadar pertumbuhan sebanyak 0.7 peratus disebabkan kesan asya yang lebih tinggi pada tahun sebelumnya serta permintaan global yang lemah.

Sektor pembinaan mencatatkan pertumbuhan sebanyak 6.4 peratus, menunjukkan pemalihan dan pengembangan yang kuat berikutan projek infrastruktur yang sedang berjalan serta pembinaan perumahan.

KESAN KEPADA SYARIKAT

Walaupun inisiatif ESG sangat penting untuk pertumbuhan negara, ia juga membawa cabaran tertentu, terutamanya untuk syarikat.

Salah satu keibutangan utama dalam penerapan amalan ESG adalah kos permulaan yang tinggi.

Sebagai contoh, peralihan kepada sumber tenaga boleh diperbaharui, pelaburan dalam teknologi lestari dan penyusunan semula operasi perniagaan untuk mematuhi

piawai ESG sering memerlukan perbelanjaan modal yang besar.

Ini boleh menjadi beban kepada syarikat-syarikat kecil atau industri yang mempunyai margin keuntungan yang ketat.

Tambahan pula, pelangan kewangan daripada pelaburan ESG cenderung memakan masa untuk direalisasikan, menjadikan syarikat sukar untuk membenarkan perbelanjaan ini dalam jangka masa pendek.

Syarikat mungkin mengalami kelewatan antara masa mereka melabur dalam amalan lestari dan apabila mula melihat keuntungan kewangan seperti peningkatan kecekapan, penjimatan kos atau peningkatan bahagian pasaran.

Ini boleh menghalang sesetengah syarikat daripada mengambil langkah ESG, kerana pelangan kewangan segera mungkin kelihatan tidak mencukupi berbanding dengan pelaburan permulaan yang diperolehi.

Walaupun bagaimanapun, penting diakui inisiatif ESG menyumbang kepada daya tahan dan kelestarian jangka panjang untuk syarikat mahupun ekonomi.

TEROKA BANTU SYARIKAT

Bagi Malaysia, memberi keutamaan kepada amalan

ESG sejajar dengan matlamat yang lebih luas untuk memacu dan pertumbuhan mampan, seperti yang digariskan dalam RKK-12.

Dengan mengukuhkan budaya inovasi dan kelestarian, Malaysia dapat memposisikan diri sebagai peneraju dalam pasaran global sambil menangani isu-isu penting seperti perubahan iklim dan ketidaksamaan sosial.

Untuk mengurangkan ketidakpercayaan mengenai kos, kerajaan dan institusi kewangan boleh memorka langkah-langkah sokongan seperti insentif cukai, subsidi dan pilihan pembiayaan yang mudah diakses untuk perniagaan yang mengambil amalan ESG.

Ini akan membantu mengurangkan beban kewangan dan melaksanakan lebih banyak syarikat melabur dalam ESG, sekaligus memacu negara lebih dekat kepada matlamat neutral karbon menjelang 2050. Seterusnya ia akan meningkatkan daya saing di peringkat global.

Kesimpulannya, penerapan inisiatif ESG di Malaysia adalah langkah penting dalam memastikan pertumbuhan ekonomi yang mampan dan daya saing negara di peringkat global.

Walaupun terdapat cabaran seperti kos permulaan yang tinggi dan tempoh pelangan kewangan yang panjang, manfaat jangka panjang inisiatif ESG, termasuk peningkatan produktiviti, penjimatan kos selain pengukuhan reputasi syarikat, menjadikannya strategi yang berbaloi.

Dengan sokongan daripada kerajaan dan institusi kewangan melalui insentif serta pembiayaan yang sesuai, lebih banyak syarikat boleh digalakkan untuk melabur dalam ESG.

Ini bukan sahaja akan membantu Malaysia mencapai matlamat neutral karbon menjelang 2050 tetapi juga memastikan pertumbuhan ekonomi yang lestari dan inklusif.

PROFESSOR Madya Dr. Irene Ting Wei Kwang ialah Profesor Madya dalam bidang Kewangan di Fakulti Pengurusan Industri, Universiti Malaysia Pahang Al-Sultan Abdulazlan (UMPSA).